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Aan de gemeenteraad

Domein : BOR Zaaknummer : Z24 178068
Team : Algemeen Beheer Openbare Ruimte Bijlage(n) : 2
Contactpersoon : Bram Wever Verzenddatum : 17 september 2024

Onderwerp : Regionale Investeringsagenda Regio Alkmaar

Geachte leden van de raad,

Binnen de Regio Alkmaar (Alkmaar, Bergen, Castricum, Dijk en Waard, Heiloo en Uitgeest) 
wordt samengewerkt aan de bereikbaarheid van en naar de regio. In oktober 2023 is uw 
raad met een collegebericht geïnformeerd over het startdocument met daarin het proces om 
te komen tot een Regionale Investeringsagenda. Inmiddels is de tweede stap uit het 
startdocument afgerond en is een set met gezamenlijke uitgangspunten (de redeneerlijn) en 
de regionale investeringsagenda vastgesteld. Hierover hebben de colleges in de regio 
Alkmaar onlangs een besluit genomen.

Investeringen in het mobiliteitssysteem zijn nodig voor het leefbaar en bereikbaar houden 
van de regio Alkmaar en Noord-Holland Noord richting de periode tot 2040, wanneer er naar 
verwachting 40.000 woningen zijn bijgebouwd. Voor een effectiever optreden richting 
provincie en Rijk is een Regionale Investeringsagenda opgesteld met een prioritering en 
fasering van de mobiliteitsprojecten en -maatregelen voor de middellange en lange termijn

In de Regionale Investeringsagenda Regio Alkmaar (RIA) zijn projecten opgenomen op het 
gebied van mobiliteit. Hiervoor is door adviesbureau Goudappel een uitgebreid onderzoek 
gedaan naar de opgaven en mogelijke maatregelen. Dit is gebeurd in samenwerking met de 
provincie Noord-Holland, het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, ProRail en NS. 
Hiermee geven we antwoord op de vraag welke ingrepen nodig zijn om de 
verstedelijkingsopgave, zoals de afgesproken bouw van ruim 40.0000 woningen in de 
Woondeal Noord-Holland Noord waarvan minimaal 26.000 in Regio Alkmaar, en de 
economische groei te realiseren waarmee tegelijk de gestelde doelen op het gebied van 
brede welvaart zoals kwaliteit leefomgeving, duurzaamheid, gezondheid, sociale inclusiviteit 
en economische vitaliteit, worden behaald. De RIA omvat diverse maatregelen die invloed 
hebben op bijvoorbeeld het gedrag van weggebruikers, het spoor, fietsroutes en wegen. 
Voor sommige maatregelen staan we als gemeentes aan de lat, voor sommige samen met 
de provincie en voor sommige ook samen met het Rijk. De RIA is een leidraad voor de 
fasering van regionale mobiliteitsprojecten voor de middellange en lange termijn om zaken 
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de komende jaren via platform mobiliteit NHN te agenderen bij het Rijk. Dat is nodig om 
verdere afspraken te maken over het onderliggende proces, verdere benodigde onderzoeken 
en financiering van maatregelen.

Als vervolgstap wordt de RIA ingebracht in het platform mobiliteit NHN (Noord-Holland 
Noord). Voorgesteld wordt om de Ring Alkmaar/N242 in te brengen op het BO MIRT 2024 
met de volgende deelprojecten: 
a) Groeipakket N242
b) BOL-brug en spoorviaduct N242
c) OV-knoop Dijk en Waard
d) Aansluiting A9
e) Aanpak kruispunten N9 ring West

Het Platform Mobiliteit NHN is, naast het BO wonen en BO economie, onderdeel van het 
Integraal Bestuurlijk Afstemmingsoverleg (IBAO) van Noord-Holland Noord (de 
samenwerking van 17 gemeenten in Noord-Holland Noord en de Provincie Noord-Holland). 
De drie deelregio's (Kop van Noord-Holland, Westfriesland en Alkmaar) worden elk door 
twee bestuurders vertegenwoordigd. De provincie Noord-Holland wordt vertegenwoordigd 
door de gedeputeerde mobiliteit.

In het Platform Mobiliteit wordt bestuurlijke consensus gevraagd over de maatregelen 
voordat de stap naar het Rijk kan worden gezet. De daaropvolgende agendering bij het Rijk 
gebeurt in het BO MIRT (Bestuurlijk Overleg Meerjarenprogramma Infrastructuur Ruimte en 
Transport). Dit is een jaarlijks overleg waar afspraken worden gemaakt over infrastructurele 
projecten waar het Rijk aan bijdraagt, op gebied van proces, onderzoek en/of financiën. De 
gedeputeerde mobiliteit van de provincie Noord-Holland vertegenwoordigt in dit overleg de 
belangen van Noord-Holland Noord.

De RIA omvat voorstellen waarin elk van de partijen ook een deel van de kosten zal moeten 
dragen. Aangezien deze voorstellen pas over langere tijd uitgevoerd gaan worden, wordt er 
gesproken over een investeringsfonds. Over de vorm van een investeringsfonds wordt in het 
laatste kwartaal van 2024 een voorstel uitgewerkt. Hieruit komende financiële gevolgen 
worden aan u voorgelegd via de kadernota.

Hoogachtend,
burgemeester en wethouders van de gemeente Heiloo
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J. van den Beij-Veenstra
gemeentesecretaris

M. ten Bruggencate 
burgemeester




